
Protokół Nr XLVIII/17 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 29 września 2017 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 12  

 

Sesję rozpoczęto o godz. 9
10

 

Sesję zakończono o godz. 11
05

 

 

Ad. 1 

Kolejne posiedzenie Rady Gminy otworzył Pan Ryszard Bruzda – Przewodniczący Rady 

Gminy, który na wstępie swego wystąpienia na podstawie listy obecności stwierdził 

prawomocność obrad. Następnie powitał obecnych na sali uczestników spotkania. W dalszej 

kolejności zaproponował, aby w przedłożonym porządku obrad dokonać zmiany i w punkcie 

9 rozpatrzyć podjęcie dodatkowej uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Łaskiemu na realizację zadania pn. ”Przebudowa drogi powiatowej Nr 2308E 

Rogóźno – Zalesie wraz z wykonaniem chodnika”. Natomiast punkt dotyczący wolnych 

wniosków i zapytań oraz spraw różnych otrzymałyby kolejne numery porządkowe.  

Wobec powyższego Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad, który po 

dokonanej zmianie przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XLVIII Sesji Rady Gminy Widawa. 

2. Zatwierdzenie protokołów z dwóch ostatnich posiedzeń. 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2017 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2017 r.  

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Widawa na lata 2017 – 2029. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Widawa.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łaskiemu na 

realizację zadania pn. ”Przebudowa drogi powiatowej Nr 2308E Rogóźno – Zalesie wraz 

z wykonaniem chodnika”. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad. 

W dalszej kolejności zarządził głosowanie nad podjęciem zaproponowanego powyżej planu 

pracy. W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad został przyjęty 10 głosami 
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„za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na sali podczas głosowania. 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady przystąpił do zatwierdzenia protokołów 

z dwóch ostatnich posiedzeń pytając, czy zachodzi konieczność ich odczytania. 

Ze względu na to, iż nikt z radnych nie wyraził takiej potrzeby oraz nie zgłoszono uwag 

do przedłożonych protokołów Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad ich 

przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokoły z poprzednich posiedzeń Rady 

Gminy zostały przyjęte 11 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych 

obecnych na sali w chwili głosowania (na salę obrad dotarł radny Piotr Dobrowolski). 

 

Ad. 3 

Realizując dalszą część obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Michałowi 

Włodarczykowi – Wójtowi Gminy, który omawiając bardziej szczegółowo niektóre 

z wykonanych zadań przedstawił sprawozdanie ze swej działalności międzysesyjnej 

stanowiące załącznik do niniejszego protokołu. Ponadto poinformował zebranych, iż 

niebawem będzie ogłaszany przetarg na budowę wodociągów. Dodał również, iż cały czas 

trwają prace przy budowie przedszkola gminnego oraz zadania wynikające z realizacji 

funduszu sołeckiego. W toku swej wypowiedzi nadmienił jeszcze, iż dość znacznie wzrosła 

kwota, jaka jest przeznaczana na fundusz sołecki z uwagi na wypłatę świadczeń 500+, które 

są zaliczane do dochodów gminy. Zaznaczył jednocześnie, iż z kolei maleje kwota zwrotu, 

jaka jest przekazywana za wykonanie zadań finansowanych z funduszu sołeckiego. Ponadto 

Pan Wójt poinformował o organizowanym balu charytatywnym, z którego dochód zgodnie 

z tradycją w tym roku przekazane zostaną na rzecz niepełnosprawnego dziecka 

z miejscowości Chociw. Następnie nadmienił, iż Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2017 r., wobec powyższego skierował 

słowa podziękowania do Pani Skarbnik, która prawidłowo zarządza finansami. Na 

zakończenie swego wystąpienia Wójt Gminy oznajmił, iż odbyła się pierwsza rozprawa 

w Sądzie Rejonowym w Łasku z udziałem byłego Wójta Gminy, która dotyczyła dowozu 

i odwozu dzieci w latach 2011-2013 oraz podżegania do poświadczenia nieprawdy 

w dokumentach (na salę obrad dotarł radny Sławomir Stępnik). 

 

Ad. 4 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabranie głosu Panią Elżbietę 

Pluta – Skarbnika Gminy i omówienie uchwał związanych z budżetem gminy. 

Na wstępie swej wypowiedzi Pani Skarbnik oznajmiła, iż pierwszy z aktów związany jest 

z koniecznością wprowadzenia do budżetu gminy otrzymanych środków dotacji na 

przebudowę dróg osiedlowych w Widawie w kwocie 673 149 zł. Następnie zaznaczyła, iż 

w wyniku takiego działania zmniejszeniu ulegnie deficyt budżetowy, który ma pokrycie 

z wolnych środków z roku ubiegłego oraz przychodami z pożyczki. W toku dalszego 

wystąpienia odnosząc się do kolejnego projektu uchwały Pani Skarbnik wyjaśniła, iż dotyczy 

on również zmian po stronie dochodów, które zostają zwiększone i jednocześnie równoważne 

są one zwiększonym wydatkom. Następnie zaznaczyła, iż największa kwota dotyczy zwrotu 
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z funduszu sołeckiego, która zostaje podzielona i wprowadzona do budżetu, jako dochody 

bieżące oraz majątkowe tak, jak były wcześniej wydatkowane. Ponadto dodała, iż zwiększone 

zostały także środki na niektórych paragrafach z uwagi na to, iż plan został przekroczony 

w zakresie dochodów, które zostały już zrealizowane. Nadmieniła również, iż wprowadzono 

niewielkie modyfikacje związane z klasyfikacją wydatków dotyczących projektu „Szkoła 

kierunek na przyszłość”, a także uaktualniono niektóre wydatki majątkowe i wprowadzono 

nowe zadania, co zobrazowane zostało w załączniku omawianego aktu. Ponadto dodała, iż 

z uwagi na to, że zmienione zostały dochody i wydatki, jak również kwota deficytu konieczne 

było zaktualizowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy w zakresie roku 2017. Na 

zakończenie swej wypowiedzi Skarbnik Gminy wyjaśniła jeszcze, iż największe płatności 

dokonane zostaną niebawem w ostatnim kwartale. 

Następnie z uwagi na brak jakichkolwiek pytań do omówionego powyżej projektu 

uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treści, a następnie zarządził głosowanie nad 

jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, 

iż Uchwała Nr XLVIII/292/17 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2017 r. 

została przyjęta 12 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na 

posiedzeniu. 

 

Ad. 5 

W związku z tym, iż projekt uchwały przedłożony w tym punkcie został już omówiony, a nikt 

z obecnych radnych nie zgłosił dodatkowych uwag Przewodniczący Rady odczytał jego 

treść, a następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XLVIII/293/17 w sprawie zmiany 

w budżecie Gminy Widawa na 2017 r. została przyjęta 12 głosami „za”, czyli jednogłośnie 

przez wszystkich radnych obecnych na sali podczas głosowania. 

 

Ad. 6 

W związku z tym, iż przedłożony w tym punkcie projekt uchwały dotyczący zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy został omówiony również przez Panią Skarbnik 

przy okazji referowania uchwał dotyczących zmian w budżecie gminy Przewodniczący Rady 

w pierwszej kolejności odczytał jego treść. Następnie zarządził głosowanie nad jego 

przyjęciem w wyniku, którego Uchwała Nr XLVIII/294/17 zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Widawa na lata 2017-2029 została 

przyjęta 12 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na sali 

podczas głosowania. 

 

Ad. 7 

Do omówienia kolejnego projektu uchwały poproszony został Wójt Gminy, który na wstępie 

oznajmił, iż zmienia się ustawodawstwo i od 1 stycznia 2018 r. będziemy musieli dostosować 

się do odbioru dodatkowego asortymentu odpadów w postaci papieru, a także bio odpadów. 

W związku z powyższym wyjaśnił, iż będą dodatkowe dwa pojemniki, z których w jeden 

z nich w miesiącach od kwietnia do października będzie składowało się wszelkie odpady typu 

bio, natomiast w pozostałym okresie będzie go można wykorzystywać na popiół. 
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Kontynuując wypowiedź Pan Wójt oznajmił, iż uczestniczył w spotkaniu organizowanym 

przez firmę „Eko Region”, której Prezes zobrazował na czym polega jej działalność i jakie 

koszty ponoszone są w związku z nowymi inwestycjami. Wymienił między innymi wydatki 

na modernizację zgodnie z wymogami unijnymi Regionalnych Centrów, w których 

składowane są odpady, czy też zakup dodatkowych koszy. Następnie Pan Wójt zaznaczył, iż 

cena za odbiór odpadów będzie ulegała zwiększeniu, gdyż zgodnie z wydawanymi 

Rozporządzeniami tzw. opłata środowiskowa za składowanie 1 tony odpadów wzrasta 

kilkakrotnie i jest to związane z wymogami unijnymi i dostosowaniem cen, jakie obecnie 

obowiązują w państwach zachodnich, gdyż my jako kraj staliśmy się składowiskiem śmieci 

właśnie ze względu na niższą cenę. Dodał jeszcze, iż chcąc ograniczyć napływ śmieci 

z innych państw podnoszone są ceny w celu ich wyrównania do takiego poziomu, jak 

w innych krajach zachodnioeuropejskich. Po za tym Pan Wójt poinformował zebranych, iż 

z danych, jakie przedstawiono na wspomnianym spotkaniu wynika, iż wzrasta również 

drastycznie ilość produkowanych odpadów w przeliczeniu na jednego mieszkańca, toteż 

stawka za odbiór odpadów w roku przyszłym na pewno będzie wyższa. W dalszej kolejności 

nadmienił, iż odbiór biomasy będzie odbywał się raz w miesiącu, natomiast jeśli chodzi 

o papier będzie to raz na kwartał. Podkreślił również, iż chcąc nieco obniżyć koszty 

prawdopodobnie będą wprowadzone worki zamiast pojemników na składowanie tego papieru, 

gdyż istnieje taka możliwość. Następnie wyjaśnił, iż podwyżka, o której mowa będzie 

dotyczyła wszystkich gmin na terenie Polski. Dodał również, iż z tego co się orientuje, to 

„Eko Region” nie ma zbyt wygórowanych cen w porównaniu z innymi i tak dla przykładu 

w niektórych miastach obowiązują nawet stawki w wysokości 12 zł od jednego mieszkańca. 

W toku dalszego wystąpienia zaznaczył, iż trwają przygotowania do przetargu, który musi 

być ogłoszony i rozstrzygnięty do końca roku. Następnie zaznaczył, iż w pierwszej kolejności 

należy jednak zmienić regulamin, w którym konieczne jest uwzględnienie wspomnianych 

wcześniej dodatkowych pojemników na papier i bioodpady. 

W temacie głos zabrał radny Czesław Mikła, który zauważył, iż co to jest za przetarg, do 

którego przystępuje tylko jedna firma. 

Odnosząc się do powyższej uwagi głos zabrał ponownie Wójt Gminy zaznaczając, iż do 

przetargu mogą przystąpić firmy z całego kraju, ale z reguły wiadomo, iż najbardziej 

zainteresowany jest „Eko Region”, który prowadzi swoją działalność najbliżej naszej gminy. 

Ponadto dodał, iż w przypadku, gdy byłaby to inna firma, która pokonywałaby dalsze 

odległości miałoby to również odzwierciedlenie w dużo wyższej cenie. Następnie zaznaczył, 

iż nie ma co wybiegać na przód, gdyż po przetargu, do którego ma prawo przystąpić wiele 

innych firm okaże się dopiero, jaka będzie sytuacja. 

Jako kolejny w powyższej kwestii głos zabrał radny S. Stępnik, który zaznaczył, iż jego 

zdaniem cała ustawa dotycząca odpadów komunalnych, to jest jeden wielki „bubel”, gdyż 

w państwach zachodnich funkcjonują automaty, w których skupuje się, czy to butelki, czy też 

papier. Następnie zauważył, iż gdyby były odpowiednie regulacje, które nakazywałyby takiej 

firmie, jak „Eko Region” ustawienie takiego urządzenia na terenie danego samorządu, to 

byłaby to już inna kwestia, gdyż do tej pory to tylko mieszkańcy obciążani są wszystkimi 

kosztami natomiast przedsiębiorstwa zajmujące się utylizacją odpadów nie ponoszą tych 

kosztów. Dodatkowo nadmienił, iż wiele osób wolałoby pokonać kilka kilometrów, aby 

zyskać pieniądze ze sprzedaży butelek zamiast wyrzucać je przykładowo do lasu. Na 
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zakończenie swej wypowiedzi przyznał, iż niestety rada nie ma wpływy na obecny stan 

rzeczy, niemniej jego zdaniem nie tylko społeczeństwo powinno ponosić wszystkie koszty, ale 

również pewien obowiązek powinien również ciążyć na tych firmach. 

Z powyższą wypowiedzią zgodził się Wójt Gminy, który przyznał, iż rozwiązania 

z wspomnianymi automatami, jakie wprowadzone są w innych państwach doskonale 

funkcjonują. Ponadto zaznaczył, iż wszelkie obowiązki zostały scedowane na samorząd, gdyż 

w ubiegłych latach firma „Eko Region” podpisywała umowę indywidualnie z mieszkańcami. 

Dodał, iż to właśnie budżet gminy musi mieć zabezpieczenie finansowe na uregulowanie 

faktury wystawionej przez przedsiębiorstwo odbierającą odpady, nawet w przypadku 

zaległości płatniczych mieszkańców. Poza tym na własny koszt musimy prowadzić 

działalność windykacyjną, która również generuje określone wydatki, dodał Pan Wójt. 

Następnie nadmienił, iż konieczne było doszacowanie wszelkich wydatków takich, jak 

chociażby wynagrodzenie dla pracownika, gdyż muszą być ujęte wszystkie czynniki, aby nie 

obciążać budżetu gminy. W toku dalszego wystąpienia Wójt Gminy poinformował zebranych, 

iż wygasła umowa na opróżnianie pojemników na odzież i niebawem zostanie podpisana 

kolejna, niemniej jednak ich lokalizacja zostanie zmieniona, gdyż są one dewastowane 

i zaśmiecany jest teren wokół nich. Dodał, iż zostaną one wszystkie przewiezione na Punkt 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych o ile tylko dojdzie do zawarcia wspomnianej 

umowy. 

Następnie ze względu na brak dodatkowych uwag do przedłożonego w tym punkcie projektu 

uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. W dalszej kolejności zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem w wyniku, którego Uchwała Nr XLVIII/295/17 w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian 

za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi została przyjęta 12 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych 

na sali radnych. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził kilkuminutową przerwę (salę opuścili 

radny Marcin Janiak i Waldemar Semaszczuk). 

 

Ad. 8 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych 

o ewentualne pytania w sprawie przedłożonego w tym punkcie projektu Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku w Gminie Widawa.  

W związku z tym, iż nie zgłoszono jakichkolwiek uwag Przewodniczący Rady odczytał 

jego treść i zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W wyniku głosowania Uchwała 

Nr XLVIII/296/17 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Widawa została przyjęta 10 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich 

obecnych na sali radnych. 

 

Ad. 9 

Do omówienia kolejnego projektu uchwały poproszony został również Wójt Gminy, który 

w pierwszej kolejności przypomniał zebranym, iż Gmina Widawa miała wykonać chodnik 

w miejscowości Rogóźno o długości 220 metrów. Ponadto zaznaczył, iż z uwagi na trudności 
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techniczne związane z jego wykonaniem oraz brakiem możliwości wydania gwarancji 

odstąpiono od realizacji tego zadania. W związku z powyższym wyjaśnił, iż kwota 30 tys. zł, 

jaka wstępnie była zarezerwowana w budżecie gminy na to przedsięwzięcie zostanie 

przekazana powiatowi, który wyłoni firmę zewnętrzną, która wybuduje wspomniany powyżej 

chodnik. Na zakończenie swej wypowiedzi Wójt Gminy zaznaczył, iż po podjęciu niniejszej 

uchwały zostanie podpisana umowa, która stanowi załącznik do przedmiotowego aktu. 

W związku z brakiem jakichkolwiek pytań do przedstawionego aktu Przewodniczący Rady 

odczytał treść projektu uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLVIII/297/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Łaskiemu na realizację zadania pn. ”Przebudowa drogi powiatowej Nr 2308E 

Rogóźno – Zalesie wraz z wykonaniem chodnika” została przyjęta jednogłośnie 10 głosami 

„za”, czyli jednogłośnie przez radnych obecnych na sali podczas głosowania. 

 

Ad. 10 

W tym punkcie obrad jako pierwszy głos zabrał Wiceprzewodniczący Mateusz Barwaśny, 

który zwrócił uwagę na to, iż w miejscowości Kolonia Zawady na drodze prowadzącej do 

dworca kolejowego powstała duża wyrwa. Dodał, iż istnieje ona w tym miejscu już od dość 

dłuższego czasu niemniej jednak jej stan na tyle się pogorszył, iż zagraża bezpieczeństwu dla 

użytkowników tej drogi. Następnie zwrócił się z wnioskiem o interwencję gminy u zarządcy 

wspomnianej drogi, czyli Polskich Kolei Państwowych w celu jej naprawienia. 

W temacie głos zabrał Wójt Gminy zapewniając o tym, zostanie skierowane pismo z prośbą 

o naprawienie wspomnianego odcinka drogi. Ponadto przyznał, iż od bardo długiego czasu 

nie było nic robione w celu poprawienia nawierzchni podobnie, jak również na dworcu 

kolejowym, który prawdopodobnie nie jest już użytkowany. 

W tym miejscu głos zabrał ponownie radny M. Barwaśny, który zaznaczył, iż wyrwa powstała 

na pograniczu drogi gminnej i kolejowej, co sprawia, iż dewastacji ulega również nasza droga 

gdyż woda się przelewa przez asfalt zalewając także sąsiednie posesje. 

Z kolei Wójt Gminy zaznaczył, iż w pierwszej kolejności należy sprawdzić kto jest 

właścicielem tego odcinka, gdyż być może jest to własność Skarbu Państwa.  

Natomiast Przewodniczący Rady prosił o omówienie tej sprawy jeszcze na posiedzeniu 

Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska. 

Pozostając w temacie dróg radny P. Dobrowolski porosił o uzupełnienie kruszywem dziur na 

ulicy Pastwiskowej w Widawie o co już wcześniej apelowali mieszkańcy. 

Odnosząc się do powyższej prośby głos zabrał Pan Wójt, który poinformował, że ubytki 

w drogach będą uzupełniane kruszywem zebranym z wierzchniej warstwy dróg osiedlowych, 

które są obecnie przebudowywane. 

Jako kolejny głos zabrał radny Andrzej Kowalczyk, który zauważył, iż w uchwale dotyczącej 

zmian w budżecie gminy po stronie wydatków majątkowych pojawiła się suma 13 tys. zł na 

zakup działki w miejscowości Kolonii Zawady. Następnie poprosił o wyjaśnienie dlaczego po 

raz kolejny taka kwota pojawia się w planie finansowym. 

W odpowiedzi na powyższe zapytanie głos zabrał Wiceprzewodniczący M. Barwaśny, który 

zaznaczył, iż rzeczywiście na początku kadencji w budżecie gminy pojawiła się ta kwota, 

jednakże ze względów formalnych wykup przedmiotowej działki nie doszedł wcześniej do 

skutku, gdyż nie był wyjaśniony stan prawny tejże działki i sprawa trafiła do sądu. Następnie 
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wyjaśnił, iż w związku z powyższym należało tą kwotę zdjąć z tego zadania, a teraz po 

ustaleniu właściciela gmina może nabyć tą działkę. Dodał, iż była to jedynie kwestia czasu, 

a wcześniejsze ustalenia pozwoliły na ponowne wprowadzenie środków do budżetu. Na 

zakończenie swej wypowiedzi podziękował radnym za podjęcie uchwały, a tym samym 

możliwość sfinalizowania zakupu wspomnianej nieruchomości, która jest dla mieszkańców 

Kolonii Zawady bardzo ważna. 

Kolejno głos zabrała Pani Skarbnik, która poinformowała zebranych, iż zgodnie 

z Zarządzeniem Wójta Gminy, jak co roku przeprowadzona zostanie inwentaryzacja majątku 

gminy. Ponadto zaznaczyła, iż wyposażenie będzie opatrzone kodem kreskowym wobec, 

czego poprosiła, aby sołtysi w należyty sposób przygotowali i udostępnili sprzęt, którym 

dysponują. Dodatkowo zaapelowała o to, by systematycznie uaktualniać stan tego mienia, aby 

w przyszłości sprawniej przeprowadzać spis i nie mieć problemu z jego rozliczeniem. 

 

Ad. 11 

W punkcie dotyczącym spraw różnych w pierwszej kolejności głos zabrał radny 

M. Barwaśny, który poinformował zebranych, iż zebrał sporą liczbę reklamacji związanych ze 

słabym zasięgiem telefonii komórkowych. Następnie zaznaczył, iż zostaną one przekazane 

w najbliższym czasie do wszystkich operatorów, natomiast jeżeli ktoś jeszcze chciałby złożyć 

taką reklamację, to może to zrobić jeszcze w przeciągu najbliższej godziny, gdyż nie można 

już dłużej czekać, gdyż kompletowanie ich przeciągnęło się dość długo w czasie. 

Następnie głos zabrał mieszkaniec ul. Pastwiskowej, który poprosił o działania gminy 

w sprawie poprawy nawierzchni drogi, przy której mieszkają, gdyż sołectwa dysponują 

funduszem sołeckim w ramach, którego przeprowadza się wiele działań. Ponadto wyjaśnił, iż 

nie jest to inwestycja tylko dla trzech właścicieli posesji, gdyż użytkuje ją wiele osób, tak jak 

chociażby dostawców i klientów Gminnej Spółdzielni, czy też pracowników Gminnego 

Zakładu Usług Komunalnych. Następnie zaznaczył, iż należałoby obejrzeć pierwsze sto-

dwieście metrów wspomnianej drogi, aby zrozumieć to, iż rzeczywiście konieczna jest ta 

naprawa. Dodał, iż pozostały odcinek jest w dość dobrym stanie i niekonieczna jest tam 

nakładka asfaltowa. Ponadto dodał, iż samo wysypanie kruszywa i jego rozrównanie nie 

poprawia stanu nawierzchni, gdyż konieczne byłoby jego uwalcowanie. W toku dalszej 

wypowiedzi zasygnalizował, konieczność zajęcia się kwestią bezpieczeństwa pieszych 

korzystających z odcinka drogi wojewódzkiej za działkami, która nie posiada chodników. 

Dodatkowo zaznaczył, iż w okolicy przystanku nie ma również przejścia dla pieszych. 

Następnie przyznał, iż jest to droga wojewódzka, ale jego zdaniem nie jest to jakaś kosztowna 

inwestycja i gdyby władze samorządowe wystąpiły do Urzędu Wojewódzkiego o budowę 

chodnika, czy chociażby przejścia dla pieszych poprawiłoby to w jakimś stopniu 

bezpieczeństwo zwłaszcza dzieci, które dojeżdżają do szkół. 

W odniesieniu do powyższego wystąpienia głos zabrał Wójt Gminy, który w pierwszej 

kolejności odniósł się do kwestii funduszu sołeckiego zaznaczając, iż na zebranie 

w miejscowości Widawa w powyższym temacie przyszło piętnaście osób, w tym sołtys i rada 

sołecka. Następnie wyjaśnił, iż w trakcie tego spotkania środki zostały rozdysponowane, 

natomiast nikt z zebranych nie zgłaszał wniosku o zakup kruszywa na ul. Pastwiskową. 

Ponadto zaapelował, iż mieszkańcy powinni uczestniczyć w takich zebraniach, gdyż dla 

przykładu Widawa dysponuje kwotą około 37 tys. zł, czyli dość dużą sumą za, której część 
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można byłoby zakupić znaczną ilość kruszywa. W toku dalszego wystąpienia Wójt Gminy raz 

jeszcze podkreślił, iż wierzchnia warstwa zdejmowana z dróg osiedlowych będzie składowana 

na oddzielnej hałdzie i w odpowiednim czasie zostaną nim pouzupełniane ubytki we 

wskazanej drodze. Następnie przyznał, iż bardzo wiele zadań chciałoby się wykonać, 

jednakże, jak już wcześniej wspomniał obecnie w Widawie prowadzona jest duża inwestycja, 

której koszt to około 2 mln zł, a także został złożony wniosek na dofinansowanie przebudowy 

ul. Nowy Rynek, gdzie obecnie jest dużo poważniejszy problem, gdyż znaczna część drogi 

nie jest w ogóle odwodniona, a nawierzchnia asfaltowa w okolicy przystanku autobusowego 

nie nadaje się już praktycznie do łatania. Wracając do ul. Pastwiskowej zaznaczył, iż 

konieczny jest jej remont i będzie on przeprowadzony natomiast jeśli chodzi o nakładkę 

asfaltową, to nie jest ona przewidziana do realizacji w przyszłym roku z uwagi na brak 

środków finansowych. Dodał, iż w wielu innych miejscowościach jest również potrzeba 

wykonania inwestycji drogowych, na które także brakuje pieniędzy, natomiast po opadach 

deszczu podobnie, jak na wspomnianej drodze pojawiają się spore ubytki. Po za tym raz 

jeszcze podkreślił, iż jak tylko warunki pogodowe pozwolą będą w dalszym ciągu 

systematycznie remontowane wszystkie odcinki dróg na terenie gminy. Kontynuując swą 

wypowiedź Wójt Gminy odniósł się do kwestii budowy chodnika zaznaczając, iż nie udało się 

wyegzekwować dużo prostszych rzeczy takich, jak chociażby remont drogi wojewódzkiej na 

odcinku Chociw-Kolonia Zawady, co dopiero udało się uzyskać po interwencji mieszkańców 

o czym już wcześniej wspominał na jednym z poprzednich posiedzeń rady. Następnie 

zaznaczył, iż jeżeli chodzi o ul. Mickiewicza, to zostanie wystosowane odpowiednie pismo 

dotyczące remontu chodnika i o jego ewentualne przedłużenie, a sprawa zostanie jeszcze 

szczegółowo przedyskutowana na Komisji Infrastruktury, która wystosuje odpowiedni 

wniosek. Ponadto wracając do ul. Pastwiskowej nadmienił, iż aby móc cokolwiek robić na tej 

drodze podobnie, jak na ul. Leśnej należy uregulować stan prawny tych dróg, gdyż na razie 

nie są one własnością gminy. Następnie wyjaśnił, iż co do kwestii przejścia dla pieszych, to z 

tego co się orientuje musi po obu stronach ulicy przebiegać chodnik, aby można było takie 

przejście wykonać. 

W dalszej kolejności ponownie głos zabrał mieszkaniec ul. Pastwiskowej, który 

w uzupełnieniu do wcześniejszej wypowiedzi zaznaczył, iż po poprzedniej sesji Rady Gminy, 

na której poruszany był problem omawianej drogi odbył rozmowę z sołtysem Widawy, który 

zobowiązał się do przekazania na kruszywo z przeznaczeniem na remont ul. Pastwiskowej 

z funduszu sołeckiego kwoty 1 tys. zł. Następnie odnosząc się do kwestii przejścia dla 

pieszych zaznaczył, iż pewne przepisy pozwalają na wykonanie z drugiej strony niewielkiego 

odcinka chodnika, po to tylko, by powstało przejście dla pieszych. 

W powyższym temacie głos zabrał Pan Zdzisław Olczak – sołtys sołectwa Restarzew 

Środkowy, który zauważył, iż przystanek powinien zostać wybudowany w terenie 

zabudowanym, a nie w lesie, wówczas nie byłoby problemu z chodnikami. 

Odnosząc się do powyższej uwagi głos zabrał kolejny mieszkaniec ul. Pastwiskowej, który 

zauważył, iż to gdzie ma być usytuowany przystanek zależy od zarządcy drogi, a nie od 

mieszkańców. 

Następnie głos zabrał Pan Mieczysław Skrzypczyński – sołtys sołectwa Sewerynów, który 

zwrócił się z pytaniem dotyczącym likwidacji przejazdów kolejowych na terenie naszej 

gminy. 
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Odpowiedzi na powyższe pytanie udzielił Wójt Gminy, który zaznaczył, iż żadne pismo nie 

wpłynęło do Urzędu Gminy z informacją dotyczącą planów likwidacji przejazdów 

kolejowych, a jedynie o pomiarach natężenia ruchu, które co jakiś czas są wykonywane.  

Pozostając przy powyższym temacie głos zabrał jeszcze radny M. Barwaśny, który zaznaczył, 

iż około trzech miesięcy temu złożył pismo do Polskich Kolei Państwowych mających 

siedzibę w Tarnowskich Górach dotyczące usunięcia drzew przy przejeździe kolejowym 

w miejscowości Kolonia Zawady, które zagrażały bezpieczeństwu użytkowników drogi 

wojewódzkiej i o co apelowali również okoliczni mieszkańcy. Następnie wyjaśnił, iż 

w odpowiedzi dostał zapewnienie, iż drzewa zostaną usunięte bądź pod koniec bieżącego 

roku, a jeżeli nie, to na pewno na początku przyszłego.  

Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował zebranych o możliwości zapisu na 

planowany wyjazd na targi rolnicze do Nadarzyna. Ponadto nadmienił jeszcze, iż odbył się 

przetarg nieograniczony na zakup samochodu ciężkiego ratowniczo-gaśniczego dla OSP 

Widawa. Ponadto dodał, iż do przetargu przystąpiła jedna firma, która wykona taki pojazd za 

kwotę ponad 900 tys. zł, a na obecną chwilę udało się pozyskać przeszło 700 tys. zł. 

 

Ad. 12 

Następnie z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Gminy 

podziękował za udział w obradach i zamknął kolejną sesję Rady Gminy Widawa.  

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta               Ryszard Bruzda 
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SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY 

z działalności międzysesyjnej od 29.06.2017 r. do 27.09.2017 r. 

 

1. Rozwieziono kruszywo i wyrównano drogi w miejscowościach: Restarzew Cmentarny, Goryń, 

Restarzew Środkowy, Patoki, Kolonia Zawady, Zabłocie, Dąbrowa Widawska, Podgórze, 

Zborów, Wielka Wieś A, Wielka Wieś B, Izydorów. 

2. Pokryto dach papą na budynku szkolnym w Restarzewie i na budynku szkolnym w Zborowie. 

3. Odkrzaczono drogi w miejscowościach: Ochle, Chrusty, Klęcz, Raczynów, Łazów. 

4. Wymieniono uszkodzone płytki na schodach w Ośrodku Zdrowia w Widawie. 

5. Usunięto 2 awarie wody w Widawie i 2 w Brzykowie. 

6. Przygotowano Zlot Widawski, Dożynki Archidiecezjalno-Gminne, 600-lecie Parafii. 

7. Rozebrano budynek i uporządkowano działkę gminną w Lesie Zawadzkim. 

8. Uporządkowano „Kurhan”. 

9. Prowadzono prace porządkowe i naprawcze na terenie gminy. 

10. Dokonano odbioru przebudowanej drogi w miejscowości Korzeń o długości 1200 mb. 

Koszt inwestycji 493 tys. zł. Zadanie wykonała firma Jolanta Piotrowska. 

11. Przebudowano drogę w miejscowości Kąty – Wola Kleszczowa o długości 960 mb. Koszt 

inwestycji 305 400,00 zł. Zadanie wykonała firma Ares z Klonowej. 

12. Dokonano odbioru prac polegających na budowie pomnika „im. Tadeusza Kościuszki” 

usytuowanego w parku w Widawie. Koszt inwestycji 550 000,00 zł. 

13. Rozpoczęto przebudowę dróg na osiedlu w Widawie tj.: ul. Jodłowa, ul. Sosnowa, 

i ul. Modrzewiowa długość około 1 km. Koszt inwestycji to kwota 1 936 000 zł. Zadanie 

realizuję firma Marton Mariusz Rubajczyk Zduńska Wola. 

14. Złożono wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi w ramach Programu Rozwoju 

Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na budowę drogi ul. Nowy Rynek 

o długości 520 m. Koszt inwestorski 1 800 000 zł. Wnioskowano o dofinansowanie 

w kwocie 795 000 zł. 

15. Złożono dwa wnioski do LGD na zadanie dotyczące budowy trybuny na stadionie 

w Widawie oraz remont świetlicy wiejskiej w Kocinie. 


